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Besvarelse af spørgsmål nr. 204 (Alm. del) fra Folketingets Retsud-

valg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 204 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 3. februar 2023. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Peter Hummelgaard 

/ 

Joakim Thaning 
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 Side 2/2 

 

Spørgsmål nr. 204 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange pladser der lige nu er 

dvalelagte, og om det er forventningen at omfanget af dvalelæg-

ning vil stige?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende: 

 

”Kriminalforsorgen iværksatte i 2. halvår 2022 en krisepakke 

med henblik på at frigøre fængselsbetjente.  

 

Dette indebar bl.a., at den midlertidige lukning af Køge Arrest 

med i alt 60 pladser, efter endt ombygning, blev forlænget. Der-

udover blev 36 asylpladser i Udlændingecenter Ellebæk konver-

teret til arrestpladser for samtidig at kunne dvalelægge Polititor-

vets Arrest med 25 pladser og arrestafdelingen i Horserød 

Fængsel med 31 pladser. Beslutningen skal ses i lyset af, at be-

lægget på asylpladserne i Udlændingecenter Ellebæk har været 

lavt i en længere periode, samt at kriminalforsorgen vurderede, 

at man hermed ville kunne frigøre uniformerede årsværk.  

 

Der er således dvalelagt i alt 80 pladser i forbindelse med krise-

pakken.  

 

Det er på nuværende tidspunkt ikke forventningen, at antallet af 

dvalelægninger vil stige. Beslutning om eventuelle dvalelæg-

ninger vil dog være en konkret vurdering ud fra den aktuelle be-

mandings- og kapacitetssituation.”  

 

 


